

论著

宫颈癌年轻化及其治疗模式的临床研究

李从铸; 翟玉霞

汕头大学医学院附属肿瘤医院妇瘤科, 广东 汕头 515041

收稿日期 2004-8-1 修回日期 2004-9-10 网络版发布日期:

摘要 背景与目的: 探讨宫颈癌发病的年轻化趋势和年轻宫颈癌的治疗方法。材料与方法: 对1995—07~2004—06我院收治的345例宫颈癌患者进行分析, 研究其年龄构成和不同治疗方法的疗效。结果: 我院收治的345例宫颈癌病人中, 40岁以下患者占40.28%, 45岁以下高达57.10%, 宫颈癌发病呈年轻化趋势($P=0.000$); 对Ia2~IIb早期年轻宫颈癌患者采用术中保留双侧或单侧卵巢的移位术和双侧髂内动脉注射顺铂进行区域性化疗方法可保护年轻宫颈癌患者的卵巢功能、减少术后盆腔复发。结论: 宫颈癌发病年龄呈明显年轻化趋势, 综合治疗可显著提高年轻宫颈癌患者生活质量、减少其局部复发, 提高疗效。

关键词 [宫颈癌](#); [区域性化疗](#); [卵巢移位](#); [生活质量](#)

Trend of Increasing Incidence and Clinical Treatment Study on Carcinoma of the Cervix in Young Women

LI Cong-zhu; ZHAI Yu-xia

Department of Gynecologic Oncology, Tumor Hospital of Shantou University Medical College, Shantou 515041, China

Abstract **BACKGROUND & AIM:** To study the trend of increasing incidence and the clinical therapy on carcinoma of the cervix in young women. **MATERIAL AND METHODS:** The age and the different clinical therapy of 345 cases of cervical cancer from July, 1995 to June, 2004 were analysed. **RESULTS:** ①The percentage of young patients in all cervical cancer was 40.28% (≤ 40 years old) or 57.10% (≤ 45 years old), the trend of cervical cancer patients age is younger ($P=0.000$). ②The methods of one or both ovaries transposed outside the pelvis and internal iliac artery chemotherapy were performed in young patients with stage Ia2~IIb cervical cancer, it could protect the ovary function and decreased the pelvic recurrence. **CONCLUSION:** The age at diagnosis of invasive cervical cancer in our hospital obviously tends to be young, synthetic treatment can improve the quality of life and decrease the pelvic recurrence for young cervical cancer patients.

Keywords [cervical cancer](#) [regional chemotherapy](#) [transposition of ovary](#) [quality of life](#)

DOI

通讯作者 李从铸 licongzh@21cn.com

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [\[PDF全文\]\(539k\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0k\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [Email Alert](#)

相关信息

- ▶ 本刊中 包含“[宫颈癌](#); [区域性化疗](#); [卵巢移位](#); [生活质量](#)”的 [相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章
 - [李从铸; 翟玉霞](#)